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 Anotace: Prezentace představuje žákům jednotlivé souhlásky tak, jak se píší 

pomocí fonetických znaků. U každé z nich je také uvedena výslovnost a příklad, na 
kterém žáci názorně vidí použití znaku ve fonetické transkripci. Prezentace je 
rozdělena na znělé a neznělé souhlásky a ve stručnosti je zde zmíněn také slovní 
přízvuk. V posledním snímku se žákům postupně odkrývají fonetické přepisy 
jednotlivých anglických slov a jejich úkolem je přijít na to, o která slova se jedná. 
 



CONSONANTS 



 
 b – beak [biːk] 

 d – draw [drɔː] 

 g – good [gʊd] 

 v – very [ˈverɪ] 

 ð – při vyslovování se jazyk dotkne horních zubů   

        a vyslovíme Z         

        that [ðət] 

 z – zebra [ˈzebrə] 

Voiced consonants  
(znělé souhlásky) 



 
 ʒ – vyslovujeme jako Ž 

       measure [ˈmeʒə] 

 dʒ – vyslovujeme jako DŽ 

       jungle [ˈdʒʌŋgəl] 

 l – leader [ˈliːdə] 

 dark l (temné l) – milk [mɪlk] 

 r – jazyk se při vyslovování R stočí do ruličky,    

       nedotýká se patra 

       right [raɪt] 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 j – yellow [ˈjeləʊ] 

 w – vyslovujeme jako kdybychom chtěli vyslovit U,  

        ale vyslovíme V 

        willow [ˈwɪləʊ] 

 m – married [ˈmærɪd] 

 n – nurse [nɜːs] 

 ŋ – nosové n, vyslovujeme „přes nos“ 

        young [jʌŋ] 

 

 

 

 

 



 

 p – na začátku slov se vyslovuje s přídechem   

        (jako bychom po P vyslovili ještě H) 
        pencil [ˈpensəl] 

 t – na začátku slov s přídechem 

       tennis [ˈtenɪs] 

 k – na začátku slov s přídechem 

         key [kiː] 

 f – freedom [ˈfriːdəm] 
 
 
 

Voiceless consonants  
(neznělé souhlásky) 



 

 θ – jazyk dáme mezi zuby, dotkne se horních zubů 

       throw [θrəʊ] 

 s – second [ˈsekənd] 

 ʃ – vyslovujeme jako Š 

      patient [ˈpeɪʃənt] 

 tʃ – vyslovujeme jako Č 

      match [mætʃ] 

 h – heel [hiːl] 

 
 



 
 depends on the word class 

 is marked with an apostrophe in front of the stressed 
syllable 

 if it‘s on the first syllable, it isn‘t usually marked 

 

 apply [əˈplaɪ] 

 application [ˌæplɪˈkeɪʃən] 

 applicant [ˈæplɪkənt] 

 

 

 

Word stress (slovní přízvuk) 



 

 [wɪtʃ] 

   WITCH 

 [ˈstɔːrɪ] 

     STORY 

 [ˈskeərɪ] 

      SCARY 

 [ˈfɪʃɪŋ] 

   FISHING 

 [ɪgˈnɔː]  

    IGNORE 

 [ˈrʌbɪʃ] 

    RUBBISH 

 [ˈθrɪlə]  

  THRILLER 

 [dʒəʊk] 

       JOKE 

 [bɜːn] 

    BURN 

 [trəˈdɪʃən]    

  TRADITION 

 [ˈfʊtˌweə] 

    FOOTWEAR 

 [ˈdʒɜːnɪ] 

    JOURNEY 

Write the words according to their 
phonetic transcription: 


